

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 091b06

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



46 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia and Montenegro
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Golden Bear award goes to *Eurimages*-funded film "Grbavica"

Strasbourg, 20.02.2006 - The Golden Bear for Best Film at the 2006 Berlin Film Festival has been awarded to 'Grbavica'. This feature film, by Bosnian director Jasmila Zbanic, is a European co-production between Austria, Croatia and Bosnia and Herzegovina and was backed by the Council of Europe's *Eurimages* support fund.

'Grbavica' is the first full-length feature film made by Jasmila Zbanic, marking her directorial debut. This film looks at the consequences of the mass rape of women during the siege of Sarajevo in the Bosnian war.

Eurimages is the Council of Europe's fund for the co-production, distribution and exhibition of European cinematographic works. Since its creation in 1988, *Eurimages* has supported 1064 European co-productions to a total of more than 300 million euros. There are currently 32 Council of Europe member states which belong to *Eurimages*.

Two other *Eurimages* supported films, « Joyeux Noël » by Christian Carion and "Paradise Now" by Hany Abu-Assad have been nominated in the "Best Foreign Language Film" category for the 2006 Oscars that will be awarded on 5 March.

Further information on *Eurimages* is available at : <http://www.coe.int/eurimages>

Le prix de l'Ours d'or décerné au film "Grbavica", financé par *Eurimages*

Strasbourg, 20.02.2006 – L'Ours d'or du meilleur film a été décerné à 'Grbavica' lors de la Berlinale 2006. Ce long métrage, de la réalisatrice bosniaque Jasmila Zbanic, est une coproduction européenne réunissant l'Autriche, la Croatie et la Bosnie-Herzégovine, soutenue par le fonds de soutien *Eurimages* du Conseil de l'Europe.

'Grbavica' est le premier long-métrage de Jasmila Zbanic qui marque ses débuts en tant que réalisatrice. Ce film se penche sur les conséquences des viols collectifs de femmes perpétrés lors du siège de Sarajevo, pendant la guerre de Bosnie.

Eurimages est le fonds du Conseil de l'Europe pour l'aide à la coproduction, à la distribution et à l'exploitation d'œuvres cinématographiques européennes. Depuis sa création en 1988, *Eurimages* a soutenu 1064 coproductions européennes pour un total de plus de 300 millions d'euros. Il réunit à l'heure actuelle 32 Etats membres du Conseil de l'Europe.

Deux autres films financés par *Eurimages*, « Joyeux Noël », de Christian Carion et "Paradise Now", de Hany Abu-Assad, ont été sélectionnés dans la catégorie "meilleur film étranger" pour les Oscars 2006 qui seront décernés le 5 mars.

De plus amples informations sur *Eurimages* sont disponibles à l'adresse suivante : <http://www.coe.int/eurimages>

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 46 member states.